
حسن کامرانی فر برگزاری دو بازی دوستانه برای تیم ملی فوتبال را قطعی 

اشرف  رامین
      چهره

دانست. در روزهایی که انتخابات فدراسیون و حضور یک چهره معلوم الحال 
همه توجه��ات را به خود جل��ب کرده، برنام��ه تیم ملی ب��رای حضور در 
جام جهانی همچنان در هاله ای از ابهام قرار دارد. دراگان اسکوچیچ که در سمتش ابقا شده بعد از سفر به 
اروپا، دیروز هم به ترکیه رفت تا با برخی باشگاه های این کشور رایزنی هایی انجام دهد. طبق تقویم فیفا، 
فیفادی دوم از اواخر شهریورماه آغاز خواهد شد و هنوز هم خبری از قطعی شدن بازی تدارکاتی نیست. 
با اینکه تا قبل از این گفته   می شد اروگوئه یکی از حریفان تدارکاتی ایران قبل از بازی های قطر است، اما 
به گفته دبیرکل فدراسیون فوتبال هیچ چیز قطعی نشده است. کامرانی فر بعد از مراسم قرعه کشی لیگ 
برتر درباره موضوعات مختلفی صحبت کرد. به گفته او، فدراسیون همچنان در تلاش است تا برنامه ریزی 
خوبی برای فیفادی پیش رو انجام دهد: »قرارداد بازی اول در فیفادی بعد از امضا و برای تیم مقابل ارسال 
شده است. اسم این تیم را نمی گویم یا از اروپاس��ت یا امریکای لاتین. البته با اروپا هم نمی توانیم بازی 
کنیم. قرارداد بازی دوم هم بین دو، سه کشور امضا می شود. برنامه ریزی انجام شده است و فیفادی خوبی 
در پیش خواهیم داشت.« سرمربی کروات در حالی در سمتش ابقا شده که برنامه هایش را به فدراسیون 
اعلام کرده است. بازگشت کریم باقری به تیم ملی از جمله برنامه هایی است که کامرانی فر به آن اشاره 

داش��ت: »برای موفقیت تیم ملی هر برنامه ای که سرمربی این تیم اعلام 
کند، فدراس��یون انجام می دهد. این یکی از مواردی است که بررسی 
می کنیم. اگر قرار باشد، باقری را تا جام جهانی به تیم ملی می آوریم. 
بحث خانبان چون آنالیزور و بیرون از کادر فنی است متفاوت است. 
بای��د از تم��ام ظرفیتمان ب��رای تی��م ملی اس��تفاده کنیم. ش��اید 

محدودیت هایی هم باشد، ولی تیم ملی در اولویت است.«  دبیرکل 
در پاس��خ به س��ؤالی در خصوص اضافه ش��دن مربی 

خارجی ب��ه کادرفنی هم گف��ت: »در فیفادی قبل 
اس��کوچیچ یک مربی خارجی دیگر به کادر فنی 
اضافه کرد. تا الان درخواس��تی از سوی سرمربی 
برای حضور دستیار خارجی دیگر نشده است.«  با 
گذش��ت بیش از ی��ک هفت��ه از ماج��رای ابقای 
اسکوچیچ در سمت سرمربی تیم ملی هنوز حواشی 
آن تمام نشده است. فدراسیون این تصمیم را در 
ش��رایطی گرفت که کمیته فن��ی صراحتاً نظر به 
برکناری ای��ن مربی داش��ت. با توجه ب��ه اینکه 
هیئت رئیسه رأی به ادامه همکاری با دراگان داده 
کمیته فنی آنها را مس��ئول نتای��ج تیم ملی در 
جام جهانی معرفی کرده اس��ت. کامرانی فر در 
خصوص این موضوع اظهار داشت: »کمیته فنی 
متشکل از بازیکنان بزرگ گذشته است. آنها به 
این نتیجه رسیدند که اسکوچیچ برکنار شود، 
اما هیئت رئیسه تمام شرایط را دید. از حالا 

همه باید پشت کادر فنی تیم ملی باشیم.«
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شیوا نوروزی

 بذل و بخشش های میلیاردی دولتی
در تیم خصوصی

گردش مالی فوتبال ایران فراتر از حد تصور است. نکته غم انگیز اینجاست که 
این گردش هنگفت مالی ناشی از درآمدزایی و سودده بودن باشگاه های فوتبال 
کشورمان نیست، بلکه حاصل واریزهای بی حساب و کتاب از منابع دولتی و 
عمومی است. انتشار خبر کمک 120 میلیاردی ش��رکت صنایع مس ایران 
به باشگاه تراکتورس��ازی خبر عجیبی بود. هرچند این اولین  باری نیست که 
به یک باشگاه پرطرفدار فوتبال به این ش��کل کمک اقتصادی می شود، ولی 
ابهام اصلی اینجاست که چرا یک تیم خصوصی با داشتن مالک حقیقی باید 
از حمایت های چندین میلیاردی دولتی سود ببرد. تراکتورسازان چند سالی 
است که با مالکیت زنوزی در لیگ برتر حضور داشته اند و اتفاقاً نتایج قابل قبولی 
هم کسب نکرده اند. این در حالی است که انتظارات هواداران پرشورها هرگز 
برآورده نشده، در عوض حواشی این تیم بسیار زیاد بوده و حتی سال گذشته 
مالک باشگاه از ادامه کار و سرمایه گذاری در این باشگاه صرف نظر کرد و بحث 
واگذاری قرمزهای تبریز مطرح شد. همان زمان نام چند شرکت دولتی برای 
خرید تراکتورسازی سر زبان ها افتاد و شرکت صنایع مس جدی ترین گزینه 
محسوب    می شد. با این  حال پروژه واگذاری به سرانجام نرسید و هنوز هم زنوزی 
مالک تراکتورسازی است. استخدام قربان بردیف به عنوان سرمربی در جهت 

تقویت تیم و حضور موفق در فصل بیست و دوم صورت گرفته است. 
منتها باید به صورت جدی بحث واریز مبالغ هنگفت به حس��اب باشگاه 
از سوی شرکت های دولتی را مورد بررس��ی قرار داد. صنایع مس با توجه 
به وضعیت خوب مالی و در قبال مس��ئولیت اجتماع��ی علاقه  زیادی به 
سرمایه گذاری در زمینه های ورزشی و فرهنگی دارد، به ویژه در شهرهایی 
که دارای معدن مس یا کارخانه تولید فرآورده های مس��ی هستند. البته 
شرکت مس در حال  حاضر مس��ئولیت سه باشگاه مس رفسنجان و مس 
کرمان در لیگ برتر و مس شهر بابک در لیگ یک فوتبال را برعهده دارد. 
حال این سؤال مطرح می شود که چگونه هنوز بدهی های بازیکنان و مربیان 
رفسنجانی و کرمانی پرداخت نشده، اما 120میلیارد تومان طی دو مرحله 

در اختیار تراکتورسازی قرار گرفته است؟!
 با هر دیدگاه و قانونی که به این مس��ئله نگاه کنید اولویت پرداخت پول 
و س��رمایه گذاری با تیم های تحت پوشش ش��رکت مس است، نه تیمی 
که سال هاست دم از خصوصی ش��دن می زند و مالک متمولش نتوانسته 

خواسته های هوادارانش را برآورده کند. 
گس��تردگی این ش��رکت دولتی و در اختیار داش��تن نی��روی کار زیاد، 
حساسیت ماجرا را بیش��تر می کند. درست است که س��رمایه گذاری در 
امور ورزش مستقیماً با نشاط و سلامت جامعه در ارتباط است، اما نباید از 
این مسئله برای تحقق اهداف دیگر سوءاستفاده شود. شاید برای آقایان 
و دس��ت اندرکاران این موضوع، 120 میلیارد رقمی به حساب نیاید، ولی 
همین رقم ناقابل از نظر آنها و نجومی از نظر عموم مردم می تواند گوشه ای 
از مطالبات قشر کارگری را تأمین و قدری از نیازهای مالی شان بکاهد، ولی 
متأسفانه این میزان بودجه دولتی به جای آنکه جایی در سفرهای مردم 

داشته باشد سر از فوتبال بی دروپیکر کشورمان درآورده است! 
مدیران ش��رکت صنایع مس باید در قبال این بذل و بخشش میلیاردی خود 
جوابی قانع کننده داشته باش��ند، وگرنه این مسئله نیز شبیه ماجرای کمک 
»شستا« به فدراسیون فوتبال برای پرداخت طلب ویلموتس است. البته در آن 
مورد مدیران شستا حداقل از فدراسیون یک چک ضمانت گرفتند، ولی این بار 

مسی ها 120 میلیارد را به عنوان کمک به تراکتورسازی پرداخت کرده اند.

طرح ن�ذر وارث غدیر با حض�ور پرتع�داد چهره های 
ورزشی برگزار شد. این طرح به همت خیریه رقیه)س( 
انجام و با کمک های مردمی نزدیک 21هزار پرس غذای 
گرم بی�ن نیازمندان توزیع ش�د. ذبیح الله پورش�یب 
کاپیتان تیم مل�ی کارات�ه، روح الله رس�تمی قهرمان 
پاراوزنه برداری، محسن ربیع خواه، سیدجلال حسینی 
و محمد انصاری، درویش مدیرعامل باشگاه پرسپولیس 
و حسین عبدی سرمربی تیم فوتبال نوجوانان از جمله 
ورزش�کاران حاضر در ای�ن فعالیت فرهنگ�ی بودند. 
ورزشکاران با شرکت در این طرح به عمل نشان دادند 
پیرو راه امیرالمؤمنین)ع( هستند. غذاهای طبخ شده 
به همت گروه های جهادی در سطح شهر تهران توزیع 
شد و به دس�ت نیازمندان رس�ید. در طرح نذر وارث، 
6 هزار پرس غذا نیز بین مردم خوزستان، سیستان و 

بلوچستان، کرمان، یمن و افغانستان توزیع شد.

 حضور پررنگ ورزشکاران 
در طرح نذر وارث غدیر

قاب

جعب�ه جادوی�ی 

دنیا حیدری
دوشنبه ش�ب با    گزارش  یک

نمایش�ی ک�ه به 
واس�طه دع�وت از دو متقاض�ی و یک�ی از 
کاندیداهای ریاس�ت فدراس�یون فوتبال به 
تصویر کش�ید، مخاطبان خود و دوستداران 
فوتب�ال را ب�ه ش�دت س�ردرگم ک�رد. 
اکثر قریب به اتفاق آنهایی که به تماشای مناظره 
واع��ظ، اس��دی و تاج نشس��ته بودن��د، نه فقط 
چیزی دستگیرشان نش��د که علاوه بر ناامیدی، 
ابهامات شان نیز در خصوص انتخابات چند برابر 
شد. انتخاباتی که تبریک پایانی واعظ به تاج نشان 

داد که چه نتیجه ای قرار است داشته باشد!
   هدف نامعلوم

قرار به بررسی روند نامنویسی متقاضیان ریاست 
فدراسیون فوتبال بود، س��وژه ای کاملًا بجا که 
طی روزهای اخیر به دلیل ناموفق بودن ثبت نام 
واعظ، اس��دی و آخوندی، نقل محافل ورزشی 
و رسانه های خبری شده و ش��ایعات بسیاری را 
در پی داش��ته اس��ت، اما در کمال ناباوری، تاج 
کاندیدای ریاس��ت فدراس��یون ک��ه هیچ گونه 
مشکلی بابت ثبت نام نداش��ته و اتفاقاً در کمال 
تعجب صلاحیتش نی��ز توس��ط کمیته بدوی 
تأیید شده به همراه واعظ و اسدی در استادیوم 
برنامه ورزشی شبکه3 س��یما حاضر شده بود! 
حضوری ک��ه تا پایان برنامه نیز مش��خص نبود 
به چه دلیل اس��ت و تنها این تصور را ایجاد کرد 
که در راستای ایجاد وجاهت برای رئیس سابق 
فدراسیون فوتبال ترتیب داده شده که به هیچ 
عنوان منطقی و توجیه پذیر نیست. تصوری که 
در صورت منطبق بودن با واقعیت متأسفانه باید 
گفت به معنای دف��اع غیرعلنی رس��انه ملی از 
یک کاندیدای خاص است! شخصی که با وجود 
داشتن پرونده ای تاریک، بار دیگر عزم بازگشت 

به مسند قدرت در فدراس��یون فوتبال را کرده 
است، چراکه بی شک واعظ و اسدی برای دفاع از 
حق خود جهت عدم موفقیت در ثبت نام بود که 
به این برنامه آمده بودند، اما حضور نفر سوم)تاج( 
با توجه به هدف اصلی برنامه که روند ثبت نام این 
دوره بوده چه توجیهی می توانست داشته باشد 
جز تلاش تیم رس��انه ای ای��ن کاندیدای خاص 

برای کسب وجاهت!
   مناظره ناامیدکننده

نشس��تن پای صحبت ه��ای میهمان��ان برنامه 
فوتبالی دوشنبه شب شبکه سوم سیما برخلاف 
آنچه انتظار می رفت، نه تنها نتوانست به سؤالات 
بی پاسخ بس��یاری که این روزها ذهن بسیاری را 
درگیر کرده اس��ت پاس��خ دهد که باعث یأس و 
ناامیدی مخاطب فوتبال نیز شد و بی راه نیست 
اگر گفته شود همگان را ناامید کرد، نه چون هیچ 
یک از افراد حاضر در برنامه و حتی آنهایی که به 
صورت تلفنی در این مناظره ش��رکت داش��تند 
برنامه و حرف تازه ای ارائه ندادند و دعوا جز برای 
کسب قدرت نبود که ثابت شد هیچگونه تضمینی 
برای اجرای قوانین وضع شده نیست و به سادگی 
هرچه تمام تر و بدون آگاهی م��ردم می توان هر 

قانونی را زیر پا گذاشت.
   زیر سؤال رفتن وجاهت کمیته بدوی

غیرقانونی بودن فعالیت اکثر نفرات کمیته بدوی 
بی ش��ک تنها نکته قاب��ل تأمل ای��ن برنامه بود. 
کمیته ای که با استناد اس��دی، متقاضی حضور 
در انتخابات ریاس��ت فدراسیون فوتبال، اعضای 
آن نمی توانند در هیچ س��مت دیگری مش��غول 
باش��ند که در غیر این صورت حضور آنها در این 
کمیته )بدوی( هیچگون��ه وجاهت قانونی ندارد 
و صلاحیت کاندیدای پرحاش��یه ای که تلاشش 
برای بازگشت به فدراسیون انتقادهای بسیاری 
را به دنبال داش��ته، توس��ط همین کمیته تأیید 

شده اس��ت. کمیته ای که پیش تر تنها برای عدم 
دریافت استعلام از فیفا زیر سؤال بود و به ساخت 
و پاخت ب��ا کاندیدایی خاص متهم، ام��ا امروز با 
توجه به آنچه متقاضی حضور در انتخابات با اشاره 
به بندها و مفاد قانون تأکید می کند، اکثر اعضای 
آن وجاهت قانونی ندارند و این یعنی ملغی شدن 
تصمیم گیری آنها در خصوص تأیید صلاحیت ها.

واعظ و اسدی نیز حرف یا برنامه تازه ای نداشتند 
که بتواند کورس��وی امیدی برای آینده فوتبال 
ایران باش��د. با این وجود انتخ��اب از بین آنها با 
توجه به پرون��ده تاریک و پرانتق��اد تاج، هرگز 
نمی تواند از سوی دوستداران و دلسوزان فوتبال، 
رئیس سابق باشد. کاندیدایی که در همان اندک 
زمانی که لب به سخن گشود با استفاده ابزاری 
از نکات مهم و حس��اس فوتبال سعی در بازی با 

احساسات مردم داشت.
   استفاده ابزاری از مشکلات

تجربه به تاج یاد داده با وجود داش��تن مخالفان 
بس��یار باید روی چه گزینه هایی دست بگذارد. 
اس��تفاده ابزاری از بحث ورود بانوان به ورزشگاه 
و همچنین استفاده ابزاری از مشکلات استقلال 
و پرسپولیس و محرومیت آنها از حضور در لیگ 
قهرمانان آسیا به واس��طه عدم دریافت مدرک 
حرفه ای، دو گزین��ه حائز اهمیتی ب��ود که تاج 
در نخس��تین حضورش در رس��انه مل��ی بعد از 
مدت ها به آن پرداخت! حال آنکه در مورد نخست 
تصمیم گیرن��ده او نیس��ت، حتی اگر ب��ار دیگر 
بتواند در رأس فدراس��یون فوتب��ال قرار بگیرد، 
خصوصاً که این مسئله پیش��تر و در زمان او نیز 
یکی از مشکلات فوتبال ایران بود که هیچگونه 
اقدام خاصی در این زمینه از سوی رئیس سابق 
فدراسیون فوتبال صورت نگرفت. درست مانند 
مورد دوم، مش��کلات پرسپولیس و استقلال که 
بعد از کنار رفتن تاج از ریاست فدراسیون رخ نداد 

و با حضور دوباره او به این جایگاه نیز حل و فصل 
نخواهد ش��د وقتی او بهتر از هر کس��ی می داند 

مشکل از کجا آب می خورد!
   کاندیداهای بی برنامه و انتخابی

 بین بد و فاجعه!
نخس��تین حضور افراد مدعی کس��ب ریاس��ت 
فدراسیون فوتبال در رسانه ملی ثابت کرد به رغم 
تمام وعده های داده ش��ده در خص��وص تغییر، 
تحول و پوس��ت اندازی، هیچ یک برنامه ای تازه 
و حرفی جدید برای گفتن نداش��تند و دعوا تنها 
بر سر قدرت بود. جنگی که پرواضح است نتیجه 
آن کوچک ترین س��ودی به حال فوتبال نخواهد 
داش��ت. با این وجود به طور کلی می توان گفت 
از بین واعظ، آخوندی، عزیزمحمدی، میرش��اد 
ماجدی، اس��دی و تاج انتخاب بی��ن بد و فاجعه 
اس��ت. هرچند عدم حضور عزیزمحمدی در این 
برنامه جای سؤال داش��ت. درست مانند سکوت 
عجیب میرش��اد ماجدی مقابل تخلفات صورت 
گرفته در کمیته بدوی ک��ه پیگیری آن بی هیچ 
شکی قبل از هر کسی به سود شخص ماجدی بود، 
وقتی می توانست گزینه ای چون تاج را کنار بزند 
و بی تفاوتی به این مهم ثابت کرد تبریک واعظ در 
این برنامه به کاندیدای پرحاشیه ای که حضورش 
در انتخابات انتقادهای بسیاری را به دنبال داشته 

خیلی هم بی مورد نبوده است.
 تا پیش از این بارها ش��اهد بودیم انتخاب ها از 
روی ناچاری و بین دو گزین��ه بد و بدتر بود، اما 
اکنون بی هیچ تردیدی انتخاب بین بد و فاجعه 
است و بی تردید انتخاب رئیس سابق فدراسیون، 
رأی دادن به فاجعه ای اس��ت که پیشتر فوتبال 
ایران را چن��ان زیر و رو کرده ک��ه ترکش های 
ناش��ی از آن هنوز هم بعد از گذشت مدت ها به 
قوت خود باقی اس��ت و فوتبال ایران همچنان 

دارد تاوان آن را می دهد.

ساعی اولین نامزد ریاست کمیته
ثبت نام نامزدهای انتخابات کمیته ملی المپیک امروز رسماً آغاز می شود 
و تا پایان وقت اداری 20مردادماه ادامه خواهد داشت. روز گذشته هادی 
ساعی زودتر از موعد و به عنوان اولین کاندیدا برای یکی از پست های 
رئیس یا نایب رئیسی کمیته ملی المپیک ثبت نام کرد. همچنین سولماز 
عباس��ی، س��رمربی تیم ملی قایقرانی روئینگ زنان به عنوان نماینده 
مربیان زن در مجمع انتخاباتی کمیته ملی المپیک ش��رکت می کند 
انتخاب شد. علاوه  بر این پس از باشگاه نفت، دانشگاه آزاد هم نسبت 
به انتخاب نماینده باشگاه ها )باشگاه های آرارات و نساجی( در مجمع 

انتخاباتی کمیته ملی المپیک رسماً اعتراض کرد.

دیدار فوتسال به یاد شهید دوران
به دعوت  تربیت بدنی نهاجا و در سالروز شهادت شهید خلبان »عباس 
دوران« و »روز ملی خلبان«، تیم های فوتس��ال عقاب و قلم ورزش 
)خبرنگاران و عکاسان ورزشی( مسابقه  دوس��تانه سالنی را امروز 
برگزار می کنند. سرهنگ خلبان محمد بیاتانی، مدیر تربیت بدنی 
نهاجا با اشاره به حضور فرماندهان و تماشاگران در این مسابقه گفت: 
»توجه و عنایت ما به پیشکسوتان عرصه نبرد و شهادت، فقط معطوف 
به یک هفته در سال با عنوان هفته دفاع مقدس نیست، بلکه در تمامی 
ایام س��ال، تقدیر و تجلیل از مدافعان این مرز و بوم و گرامیداش��ت 
دلاوری ها و رشادت های جنگ تحمیلی، بخش عمده ای از برنامه های 

ورزشی نیروی هوایی را به خود اختصاص داده است.«

مراسم قرعه کش��ی رقابت های لیگ برتر عصر دوش��نبه برگزار شد و 
براساس قرعه صورت گرفته، استقلال قهرمان فصل قبل در اولین بازی 
خود میزبان سپاهان اصفهان خواهد بود. پرسپولیس، نایب قهرمان هم 
باید در اصفهان به مصاف دیگر تیم نصف جهان، یعنی ذوب آهن برود. 
بر اساس قرعه کشی انجام شده در س��ایر دیدارهای هفته اول فولاد با 
صنعت نفت، مس کرمان با نفت مسجدس��لیمان، آلومینیوم با هوادار، 
نس��اجی با مس رفس��نجان، پیکان با ملوان و گل گهر با تراکتور بازی 
می کنند. بر همین اساس دربی پایتخت میان پرسپولیس و استقلال در 
هفته دوازدهم لیگ برتر برگزار خواهد شد. اما نکته قابل توجه مراسم 
قرعه کش��ی رقابت های لیگ، تأکید دوباره مس��ئولان سازمان لیگ و 
 )VAR( کمیته داوران بر عدم استفاده از تجهیزات کمک داور ویدئوی
در مسابقات فصل آتی است. اتفاقی که در چند سال گذشته هم رخ داده 
و حالا عدم استفاده از این سیستم حتی کار را به محرومیت داوران ایران 

از قضاوت های بین المللی هم کشانده است.
خداداد افش��اریان، رئیس کمیته داوران فدراسیون فوتبال در حاشیه 
مراسم قرعه کشی رقابت های لیگ برتر در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
»کشور ما نیاز به VAR دارد. ما دو برنامه برای VAR داریم؛ اینکه این 
سیستم را در کشورمان داشته باشیم و داورانمان را آموزش دهیم، اگر 
نتوانیم داوران را آموزش دهیم، آنها را به کشورهای صاحب این سیستم 
اعزام می کنیم تا مدرسان فیفا این کار را انجام دهند. امیدوارم طی پنج 

ماه آینده کارهای لازم را انجام دهیم.«
او درباره اینکه گفته می شود شاید در نیم فصل دوم لیگ برتر سیستم 
VAR به لیگ برتر بیاید، گفت: »یکی از برنامه های ما برای این سیستم 
این است که داوران را آموزش دهیم و بازه آموزش شش تا ۹ ماهه است. 
در همه بازی های آسیایی هم این سیستم وجود ندارد، اما ما دلهره این 

مسئله را داریم و برنامه خود را پیش می بریم.«

 آغاز لیگ برتر با نبرد استقلال و سپاهان
دربی هفته دوازدهم 

 باز هم خبری
از VAR نیست

حضور پرسروصدا و پرحاشیه مهدی تاج در انتخابات فدراسیون فوتبال 
هرچه نداشت این خاصیت را داشت که آتش سرد شده ماجرای ویلموتس 
گیت را دوباره برافروخته کرد. به جرئت می توان گفت که بزرگ ترین اشتباه 
تیم رسانه ای تاج اعلام خبر دروغ شکسته شدن رأی این پرونده و کاهش 
آن به 3 میلیون یورو بود. همین خبر کافی بود تا باز هم نگاه ها به بزرگ ترین 
خیانت فدراسیون در دوران ریاست تاج جلب شود، خیانتی که حالا حامیان 
رسانه ای او سعی دارند هر طور ش��ده آن را کمرنگ جلوه دهند و حتی از 

شکسته شدن واهی آن هم برای تاج یک برگ برنده درست بسازند.
این روزها باز هم همه از برخورد با متخلفان پرونده قرارداد ویلموتس حرف 
می زنند. حرف های تکراری و بدون ضمانت اجرایی و جالب اینکه در میان 
مجلس نشینان دودستگی ایجاد شده و برخی می گویند این یک ماجرای 
فوتبالی است و نباید در آن دخالت کرد. با این حال هنوز برخی دیگر از لزوم 
برخورد با متخلفان از جمله مهدی تاج حرف می زنند، اما همچنان خبری 
از برخورد نیست و تاج با خیال آسوده اسب خود را برای رسیدن دوباره به 
صندلی ریاست فدراسیون زین کرده است و تازه وقت دو ساعته می خواهد 

تا افتضاح تاریخی خود را توجیه کند!
جالب تر اینکه جناب تاج هنوز هم از قرارداد ننگینی که بس��ته به عنوان 
یک »قرارداد خوب« یاد و منتقدان را متهم به سیاه نمایی می کند. یعنی 
حتی پرداخت 150 میلیارد خسارت از بیت المال )تازه در خوشبینانه ترین 
حالت( را یک اتفاق خوب قلمداد می کند! تمام این مس��ائل باز هم لزوم 
برخورد قاطع با این تخلف آشکار را یادآور می شود. تخلفی که گویا فقط 
همه در خصوص آن حرف می زنند و کسی نمی خواهد به درستی پیگیر 

حل و فصل آن و برخورد با مسببان اصلی اش باشد.
دیروز خبر رسید که بعد از پررنگ شدن دوباره ماجرا، معاونت پارلمانی و 
حقوقی وزارت ورزش با ارسال نامه ای به دادسرای فرهنگ و رسانه خواستار 
پیگیری بررس��ی پرونده انعقاد قرارداد با مارک ویلموتس شده است. در 
راستای پیگیری های قبلی انجام شده، معاونت پارلمانی و حقوقی وزارت 
ورزش و جوانان با ارس��ال نامه ای از دادس��رای فرهنگ و رسانه خواست 
موضوع انعقاد قرارداد با مارک ویلموتس، س��رمربی سابق تیم ملی را »تا 

حصول نتیجه« پیگیری کند.
در بخش��ی از این نامه آمده اس��ت: »نظر به اینکه موض��وع مذکور یکی از 
چالش های اساسی فراروی ورزش کشور از نظر حیثیتی و مالی بوده است و از 
آنجا که سازمان بازرسی کل کشور نسبت به بررسی همه جانبه با کارشناسی 
متقن، نظریه تخصصی را اعلام کرده است و حتی مسببین و مقصرین که 
موجبات تضییع حقوق عمومی و بیت المال را فراه��م آورده اند، در اجرای 
موازین قانونی از جمله ماده 5۹8 قانون مجازات اسلامی به آن مرجع محترم 
معرفی شده اند، لذا به منظور رعایت حقوق حداکثری عامه و عمومی و در 
اجرای وظایف نظارتی بندهای )10( و )13( جزء الف ماده )4( قانون اهداف، 
وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان مصوب 13۹۹ مجلس ش��ورای 
اسلامی و سایر قوانین موضوعه در این خصوص، تقاضای رسیدگی شایسته 
و صدور دستورات لازم برای همکاری با نماینده معرفی شده این وزارتخانه 

جهت پیگیری موضوع تا حصول نتیجه مورد استدعاست.«
هرچند می توان این اتفاق را به فال نیک گرفت، اما س��ؤال اینجاست که 
اگر مهدی تاج نامزد انتخابات فدراسیون نمی شد و جنجال این پرونده باز 
هم در رسانه ها داغ نبود، آیا وزارت ورزش نمی خواست پیگیر ماجرا باشد! 
مهدی تاج این روزها در حال تطهیر چهره خود است و این کار را با کمرنگ 

کردن خیانت خود در پرونده ویلموتس آغاز کرده است.

وزارت از خواب بیدار شد! 

مظلوم نمایی مقصر 
ویلموتس گیت

پایان خوش رقابت های ازبکستان برای وزنه برداری

جوانان ایران نایب قهرمان آسیا شدند

تأکید کامرانی فر بر اجرای خواسته های اسکوچیچ

امضای قرارداد بازی اول تدارکاتی در فیفا دی

در پایان رقابت های وزنه برداری جوانان و نوجوانان قهرمانی آسیا در ازبکستان، 

حامد قهرمانی
      بازتاب

جوانان وزنه بردار ایران عنوان نایب قهرمانی آسیا را از آن خود کردند.
تغییر و تحولات در فدراسیون وزنه برداری و پوست اندازی در مدیریت 
این رشته، اولین ثمره خود را با کسب عنوان نایب قهرمانی جوانان ایران در مسابقات قهرمانی آسیا 
نشان داد. وزنه برداری حالا به اهلش رسیده و سکان هدایت آن را قهرمانان المپیک و جهان به دست 
گرفته اند. سجاد انوشیروانی، چهره محبوب وزنه برداری ایران در کنار بهداد سلیمی و دیگر دلسوزان 
این رشته از روزی که امور را به دست گرفته اند سعی در اعتلای این رشته المپیکی داشته اند و حالا 
اولین ثمره تلاش های خود را با کسب عنوان نایب قهرمانی جوانان آسیا چشیده اند. عنوانی که نشان 

از پتانسیل بالای وزنه برداری ایران برای حضور مجدد در سطح اول جهانی این رشته دارد.
تیم ملی وزنه برداری جوانان ایران با کسب 681 امتیاز، نایب قهرمان آسیا شد. عنوان نایب قهرمانی 
در حالی برای ایران به دست آمد که جوانان شایسته کشورمان تنها یک امتیاز با ازبکستان قهرمان 
فاصله داشتند که این خود حکایت از ظهور نسلی تازه و مدال آور در وزنه برداری ایران دارد. تیم ملی 
وزنه برداری نوجوانان کشورمان هم که با ترکیبی ناقص در این مسابقات شرکت کرده بود با کسب 

12مدال )چهار طلا، سه نقره و پنج برنز( و کسب 360/5  امتیاز در جایگاه هفتم آسیا قرار گرفت.
در پایان این مسابقات مسعود محرابی، مربی تیم ها جوانان و نوجوانان ایران با اشاره به سطح بالای 
مسابقات گفت: »دو رکورد آسیایی در مسابقات جا به جا ش��د. رقابت خیلی سنگینی در تمام اوزان 
وجود داش��ت و اینطور نبود که ما به راحتی مقامی را کس��ب کنیم. امس��ال یکی از باکیفیت ترین 
مسابقات نوجوانان و جوانان آسیا برگزار ش��د. از نظر کلی برای ما خیلی خوب بود، ولی از برخی از 
وزنه برداران انتظار بیشتری داشتیم، بعضی نیز فراتر از انتظار وزنه زدند. شرایط خوبی داشتیم. سطح 
مسابقات بسیار بالا بود و همین که در جوانان جزو سه تیم برتر قرار گرفتیم، نشان از عملکرد خوبمان 
داشت. متأسفانه بیشتر وزنه برداران ما با وجود اینکه آخرین سال حضور در این مقطع سنی را پشت 
سر می گذاشتند، اما برای اولین بار در مسابقات بین المللی شرکت می کردند. ترکیبی از ورزشکاران 
جوان و نوجوان را در اختیار داشتیم، چون می خواستیم وزنه برداران نوجوان، تجربه میادین بین المللی 
در مسابقات آینده را در اختیار داشته باشند. حضور ورزش��کاران جوان و نوجوان در قالب یک تیم 

می تواند به ما نمره قبولی بدهد.«

 ناامیدی فوتبال
 از تلویزیون و فدراسیون!

جنگ 
فوتبال قربانی کردن قدرت با 

فريدون حسن


